
 هشدار قالیباف درباره معاونت سیاسی
 وزارت کشور

مهلت آقای وزیر تمام شد
آرمان ملی: سیدکاظم دلخوش اباتری، نماینده مردم 
صومعه سرا در مجلس در تذکر آیین نامه ای نسبت به عدم 
جابه جایی معاون سیاسی وزیر کشور پس از ماجرای بخشنامه وی 
به استانداران و فرمانداران در خصوص عدم دعوت از نمایندگان 
مجلس در سال پایانی فعالیت آن در مراسم بهره برداری از 
پروژه های عمرانی و برنامه های دولتی تذکر آیین نامه ای داده و 
خواستار ورود رئیس مجلس به این موضوع بر اساس آیین نامه 
داخلی مجلس شد. محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در پاسخ 
به تذکر آیین نامه ای دلخوش اباتری اظهار کرد: روز جمعه با 
احمد وحیدی وزیر کشور صحبت کردم اینکه این بخشنامه و 
ابلاغیه خلاف قانون بود را پذیرفتیم و لذا بندهای ۲، ۴، ۶ و ۷ این 
بخشنامه حذف شد. وی ادامه داد: خودِ وزیر کشور هم با من قبل 
از حضور در نشست غیر علنی با نمایندگان صحبت کرد و قول داد 
که معاون سیاسی اش جابه جا می شود لذا جمعه به وزیر کشور 
اعلام کردم زمانی که قول داده بودید به اتمام رسیده است و قرار 
شد این جابه جایی انجام شود آقای وحیدی هم شخصا مایل به 
این جابه جایی بود. اگر این قول وزیر کشور انجام نشد، من براساس 

آیین نامه داخلی مجلس پیگیری خواهم کرد.

    اعتراض نمایندگان به معاون سیاسی
نمایندگان به برکناری معاون سیاسی وزارت کشور تاکید 
داشتند. 31 خرداد مصطفی نخعی، سخنگوی کمیسیون انرژی 
در رابطه با خواست عمده ی نمایندگان مجلس، به جماران 
گفت: کسی که امروز به عنوان رئیس ستاد انتخابات کشور 
منصوب شده و این بخشنامه را صادر کرده است منهای این 
بخشنامه ای که صادر کرده و دخالت در عزل و نصب ها نیست و 
این باید مورد تاکید باشد که البته مورد تاکید رئیس مجلس قرار 
گرفت. حداقل خواسته نمایندگان این است، کسی که توانایی 
برگزاری انتخابات را ندارد و تجربه قبلی در این زمینه نداشته 
و از همین ابتدا به این صورت چالش درست می کند حتما 
شایستگی تصدی رئیس ستاد انتخابات کشور و معاونت سیاسی 
وزارت کشور را ندارد و باید هر چه زودتر نسبت به تعیین تکلیف 
و جابه جایی اقدام شود این مورد تاکید من و سایر نمایندگان و 
رئیس مجلس است. پس از آن، احمد وحیدی، وزیر کشور در 
حاشیه جلسه هیات دولت، در واکنش به حاشیه های پیش آمده 
در مجلس و اعتراض نمایندگان به بخشنامه معاون سیاسی 
وزیر کشور گفت: به جهت رفع سوءتفاهم، موارد مورد اعتراض 

نمایندگان مجلس درباره بخشنامه صادرشده را لغو کردیم.

   تکرار آنچه 4 تیر رخ داد
آنچه روز گذشته رخ داد مشابه آنچه بود که ۴ تیر در مجلس 
اتفاق تازه ای نبود. ۴ تیر هم چنین بحث هایی مطرح شد. در آن 
روز محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی به تذکر سیدکاظم دلخوش نماینده صومعه سرا و جلیل 
رحیمی جهان آبادی نماینده تایباد درباره چرایی اعلام نشدن 
استیضاح احمد وحیدی، وزیر کشور پاسخ داد. وی توضیح داد: 
در جلسه غیرعلنی هفته گذشته با حضور وزیر کشور این موضوع 
بحث شد که کار ستاد انتخابات آغاز شده است، همچنین حضرت 
آقا چهار اصل اساسی امنیت، سلامت، مشارکت و رقابت را در 
انتخابات مطرح کردند که باید همه کمک کنیم مسیر انتخابات به 
درستی طی شود. رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به مباحث 
مطرح شده در جلسه غیرعلنی هفته گذشته با وزیر کشور بیان 
داشت: همان طور که در آن جلسه بحث شد، معاون سیاسی وزیر 
کشور در ابلاغیه خطا کرده و وزیر کشور هم پذیرفت و بر اساس 
آن بند های ۲، ۴، ۶ و ۷ این ابلاغیه را لغو کرد. همچنین وزیر در 
این جلسه توضیح داد که چنین اشکالی وارد بوده است. قالیباف 
اضافه کرد: قبل از جلسه علنی صحبتی با وزیر کشور داشتم، ایشان 
اشکال را وارد دانستند. بنده به وزیر گفتم که دوستان ناراحت 
هستند. وزیر کشور در مجلس حضور پیدا کرد و قول داد که این 
موضوع را پیگیری می کند منتها، چون کار ستاد انتخابات شروع 
شده است خواستند که اجازه دهیم فرصت یک هفته و دو هفته ای 
داده شود تا جایگزین ایشان مشخص شود. وی افزود: همین نکته 
را خدمت رئیس جمهور گفتم؛ اینکه دوستان استیضاح را اصرار 
دارند حق نمایندگان است، طبق آئین نامه مجلس باید استیضاح 
وزیر را اعلام وصول کند، منتها وزیر این قول را به بنده داده و بنده 
در جلسه هفته گذشته هم گفتم و آن را پیگیری می کنم. رئیس 
مجلس خطاب به نمایندگان بیان داشت: از دوستان خواهش 
می کنم این موضوع را مطرح نکنند، چون هر روز یک بحث 
جدید به وجود آمده و موضوعات حاشیه ای ایجاد می شود. ما از 
صبح در مجلس در حال پیگیری حل مشکلات مردم هستیم. 
نمونه آن معافیت های مالیاتی و کاهش هزینه های پروانه های 

ساختمانی است. 

واگذاری موقوفات گوهرشاد سر و صدای 
زیادی در روزهای گذشته به پا کرد و امام 
جمعه مشهد هم گفته بود: »متولی باید یکی 
از سادات صلحای مشهد باشد و این جایگاه 
به تشخیص مراجع قانونی در من احراز شد.« 
با این گفته علم الهدی موضوعات دیگری 
مطرح شد به عنوان نمونه مسیح مهاجری 
نوشت: »بارها باخبر شدم موقوفه ای از مسیر 
شرعی و قانونی اش منحرف شده و به دست 
کسانی افتاده که اهلیت تصدی آن را ندارند. 
ماجرا را دنبال کردم و خوشبختانه موقوفات 
مورد نظر به مسیر واقعی بازگشتند. این 
درست نیست که عده ای از مردم نتوانند 
به اندازه کافی گوشت، مرغ، لبنیات و میوه 
بخورند ولی تعداد قلیلی از حقوق های نجومی 
و بهانه هایی از قبیل شایستگی برای در اختیار 
داشتن موقوفات برخوردار باشند. کسانی که 
اعتراف می کنند ما هنوز نتوانسته ایم در نظام 
جمهوری اسلامی عدالت را برقرار کنیم، برای 
برقرار ساختن عدالت به سراغ این تبعیض ها 
بروند. فکر نکنید صبر مردم بی پایان است. 
مردم ما اگر احساس کنند کشورشان ثروتی 
ندارد و همه باید با فقر زندگی کنند، حاضرند 
تقسیم عادلانه فقر را هم بپذیرند. آنچه مردم 
حاضر نیستند تحمل کنند تبعیض است. 
مردم نمی پذیرند در کشوری با این همه 
ثروت و امکانات، عده ای به آلاف و الوف برسند 
و میلیون ها خانواده شاهد تقسیم فقر میان 
خودشان باشند. این، حق مردمی که در 

کشوری ثروتمند زندگی می کنند نیست.«
 

   تسنیم خبر داد
پس از اشاره مسیح مهاجری به عدم 
پذیرش تبعیض از سوی افراد جامعه برخی 
به یاد اظهارات علم الهدی در ۶ مرداد 91 

افتادند که دولت احمدی نژاد بر سر کار بود. 
علم الهدی در آن روز گفت: »اگر مرغ در 
دسترس نیست آن را با یک ماده پروتئینی 

دیگر جایگزین کنید. 
مشهدی ها مگر اشکنه پیاز داغ را یادتان 
رفته و آن زندگی را فراموش کرده اید؛ مگر 
قرار است برنامه همان باشد که قبلا  بوده 
است.« پس از این اظهارات بسیاری این 
سوال را مطرح کردند که درآمد ماهیانه و 
حقوق علم الهدی به چه میزان است. در سال 
95 بود که او گفت: »نه منزل استیجاری 
دارم و نه ملکی، با نواده و نبیره ۲۷ بچه 
دارم. من مستمری بگیر تامین اجتماعی 
هستم و دو میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

می گیرم.« اما خبرگزاری تسنیم در همان 
سال نوشت: »آیت ا... علم الهدی به جز حقوق 
به عنوان بازنشسته هیات علمی دانشگاه 
امام صادق)ع( و یک واحد مسکونی در تهران، 

هیچ واحد و ثروت دیگری ندارد.«

   حقوق امسال علم الهدی؟
نکته قابل تامل اینجاست که برخی به 
حقوق پایین ائمه جمعه انتقاد دارند مانند 
مرداد سالجاری که نماینده مردم رباط کریم 
با تأکید بر اینکه »حقوق 3۰۰ الی ۴۰۰هزار 
تومانی برای ائمه جمعه واقعا مشکل آفرین 
است، گفت: حداقل حقوقی که برای ائمه 
جمعه در بودجه امسال تصویب کرده ایم، 

باید پرداخت شود.« از سوی دیگر در سال 
98 امام جمعه ابرکوه )استان یزد( گفت: 
»دریافتی هر امام جمعه فقط ۲۲5 هزار تومان 
است ولی به خاطر اینکه مردم امام جمعه را 
ملجأ خود می دانند، بعضا در جایگاه امور 
خیریه، بهزیستی و کمیته امداد هم ایفای 
نقش می کند.« حقوق علم الهدی که در سال 
95، دو میلیون و 5۰۰ هزار تومان اعلام شد، 
اکنون به چه میران است؟ اگر به طور متوسط 
افزایش سالانه حقوق بازنشستگان 15 رصد 
درنظر گرفته شود، 1۰5 درصد به حقوق ۲ 
میلیون و 5۰۰ هزار تومانی ایشان افزوده 

شده است.

   پیشنهاد مباهله به علم الهدی
روز گذشته اکبر اعلمی یکی از نمایندگان 
مجلس ششم نوشت: »علم الهدی: بنده 
مستمری بگیر تامین اجتماعی ام، حقوقم 
دو میلیون و دویست هزار تومان است. این 
فایل مربوط به سال 95 که اخیرا بازنشر 
شده، با چالش هایی مواجه شده و گروهی 
آن را خلاف  واقع می خوانند و گروهی هم 
معتقدند که شاید در آن سال این حقوق از 
تأمین اجتماعی پرداخت می شد. نظر به 
اینکه مباهله از سنت هایی است که از دیرباز 
در میان  برخی جوامع بشری متداول بوده  
و پیامبر اسلام)ص( نیز، پس از بی حاصل 
ماندن بحث و مناظره خویش با جمعی 
از مسیحیان نجران، برای اثبات حقانیت 
خود، به پیروی از همین سنت پیشنهاد 
مسیحیان مبنی بر در مقابل یکدیگر قرار 
گرفتن، پیشنهاد می کنم که شیخ علم الهدی 
و انکارکنندگانش نیز مقابل دوربین های 
تلویزیونی، سنت مباهله را برگزار کنند تا به 

این مناقشات پایان داده شود.«
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پیرمحمد ملازهی: 

روسیه و چین منافع محور عمل می کنند 
یک تحلیلگر مسائل سیاست خارجی اظهار داشت: روسیه و 
چین منافع محور عمل می کنند و سیاست هایشان را بر اساس 
منافع خودشان تنظیم می کنند. در مواجهه با کشورهای حوزه 
خلیج فارس هم این دو کشور منافع خود را در نظر می گیرند و 
فعلا منافعشان حمایت از مواضع کشورهای عربی خلیج فارس 
است. قبل تر هم دیدیم که چین هم رویکردی مشابه را اتخاذ 
کرد و حالا روسیه هم از موضع امارات حمایت می کند؛ به این 
معنی که یا مذاکره دوجانبه میان ایران و امارات بر سر جزایر 
سه گانه شکل بگیرد یا موضوع به سازمان های بین المللی برود 
که هر دوی اینها مورد پذیرش ایران نیست. روس ها هم از بابت 
ایران نگران نیستند زیرا می دانند در رویکرد ضدآمریکایی ایران، 
تقریبا مناقشه با روسیه جایی ندارد. این واقعیتی است که ایران 
نتوانست مناسبات متعادلی برقرار کند و به سمت شرق رفت 
و این موضوع تا حدی به روس ها اطمینان خاطر داده است. 
پیرمحمد ملازهی گفت: بعد از اینکه واکنش های منفی در ایران 
چه در شبکه های اجتماعی و چه در دیگر رسانه ها بالا گرفت، 
روسیه سیاستی دوگانه را در پیش گرفت و گفت که به حاکمیت 
ارضی ایران احترام می گذارد. وی بیان کرد: درباره اصل ادعای 

امارات درباره جزایر سه گانه نباید نگران بود.

خبـــــر

ذره بین

مسیح مهاجری: فکر نکنید صبر مردم بی پایان است

حقوق علم الهدی در سال 1402؟!
   اعلمی پیشنهاد مباهله داد

آرمان ملی- احسان اسقایی: تشکیل وزارت 
بازرگانی با رأی دوفوریتی مجلس شورای اسلامی 
در دستور کار قرارگرفت.  تصویب این مصوبه یکی از 
مهم ترین اقدامات مجلس در ماه های گذشته است؛ 
اقدامی که می تواند بسیاری از مشکلات حوزه بازرگانی 
کشور را حل و فصل کند. درگذشته این وزارتخانه وجود 
داشت و وزیر آن به هر علت هم باید در ارتباط با مسائل 
مربوط به حوزه کاری  در هیات دولت به رئیس جمهور 
پاسخ می داد و هم اینکه زیرتیغ نظارتی مجلس شورای 
اسلامی قرار داشت. با این وجود آن زمان که مساله 
کوچک سازی در دولت  مطرح شد ادغام وزارتخانه ها در 
دستورکار قرار گرفت و این ادغام دامن وزارت بازرگانی را 
گرفت و  وزارت صنعت و معدن که  از  وزارتخانه ای بزرگ و 
با دستورالعمل های فراوان در حوزه صنایع و معادن کشور 
بود در وزارت بازرگانی که شرح وظایف گسترده ای در 
واردات و صادرات کشور داشت، ادغام شد. بعدها مشخص 
شد این ادغام موجب شده عملا تمام مسئولیت های دو 
وزارتخانه برعهده یک وزیر قرار گیرد و مشخص نباشد که 
وزیر صمت باید در حوزه صنعت و معدن  و برآورد کردن 
نیازهای این بخش به دولت و مجلس پاسخگو باشد یا در 
حوزه بازرگانی؟ این مشکل و بحران های وزارت صمت 
در امور بازرگانی و صنعت به خصوص صنعت خودرو در 
سال های اخیر موجب شد برخی در دولت و مجلس به 
فکر جداکردن این دو وزارتخانه بیفتند و کش و قوس های 
فراوانی  در این زمینه بین دولت و مجلس به وجود آمد. 
مجلس تاکیدات ویژه ای در این زمینه داشت هر چند 
مخالفانی نیز در این زمینه در مجلس و دولت و وزارت 
صمت وجود داشتند اما بالاخره بعد از درخواست های 
مکرر مجلس از دولت برای تشکیل وزارت بازرگانی لایحه 
این وزارتخانه از سوی دولت به مجلس ارسال و در دستور 
کار قرار گرفت و روز گذشته  این لایحه با رای دو فوریتی 

مجلس مواجه شد.  

    نیمی از مجلس مخالف تشکیل وزارتخانه
در جریان نشست علنی دیروز مجلس شورای اسلامی، 
نمایندگان پس از استماع نظرات موافقان و مخالفان، 
کلیات لایحه را با 1۲9 رای موافق، 1۰1 رای مخالف و ۴ رای 
ممتنع از مجموع ۲38 نماینده حاضر در مجلس، به تصویب 
رساندند. این آمار بیانگر آن است که حدود نیمی از مجلس 
مخالف تصویب قانون تاسیس وزارت بازرگانی بودند. چرا 
که قبل از رای گیری مخالفان عملا به صورت جدی در این 

ارتباط مواضع خود را اعلام کردند. 
 

   لایحه وزارت بازرگانی چه می گوید
 در متن لایحه که با تصویب دو فوریتی مجلس روبه رو 
شد آورده شده »سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و شرکت بازرگانی دولتی ایران به همراه 
تمامی امکانات، تعهدات، وظایف و مأموریت ها، ساختار 
و نیروی انسانی و اموال منقول و غیرمنقول آنها و کلیه 
وظایف و مسئولیت های حوزه بازرسی بازار، به ترتیب از 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و جهادکشاورزی 
منتزع و به وزارت ملحق می شود.« این ماده قانونی در 
صورت تصویب نشان می دهد نمایندگان مجلس در تشکیل 
وزارت بازرگانی مسئله کنترل قیمت ها خصوصا قیمت 
کالاهای وارداتی را در نظر دارند. برهمگان مسلم است که 
نظارت بر قیمت ها و کنترل آن هیچگاه با مبانی اقتصاد 
آزاد همخوانی ندارد و بارها این مورد پس از اجرا با عدم 
موفقیت هایی روبه رو شده. مگر اینکه دولت و شرکت های 
دولتی خود به واردکننده کالای مورد نیاز کشور تبدیل 
شوند که این مورد نیز خود بیانگر  تورم دولت خواهد بود 
که با مبانی برنامه های توسعه در مخالفت آشکار قرار دارد. 
به نظر می آید در تصویب تشکیل وزارت بازرگانی چیزی 
جز واردات برای کنترل قیمت ها باید در نظر گرفته شود. از 
جمله مبانی صادرات کالاهای تولیدی. در غیر این صورت 
تشکیل وزارت بازرگانی جز اینکه واردات را تسهیل کرده و 

از این طریق به تولید در کشور آسیب وارد کنند، دستاوردی 
نخواهد داشت.

   اهمیت تشکیل وزارت بازرگانی
وزارت بازرگانی یکی از وزارت های مهم اقتصادی کشور 
محسوب شده که ارگان های مختلف بازرگانی را در زیر 
نظر خود دارد. در حقیقت دولت برای بهبود توسعه و بهبود 
امکانات بازرگانی این وزارتخانه را در نظر گرفته و سیاست های 
کشور را برای نیل به این اهداف به کار گرفته است. البته 
مدتی قبل دولت تصمیم گرفت وزارت صنایع و معادن را با 
وزارت بازرگانی ادغام کرده و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
به وجود آمد. در ابتدا ناصرالدین شاه بوده که وزارت تجارت 
را سال 1۲89 تاسیس کرد و وظیفه این وزارت ایجاد ارتباط 
بین دولت و بازرگانان و انجام برخی فعالیت های تجاری بود. 
سپس سال 1318 فرهنگستان ادب پیشنهاد تغییر نام وزارت 
از وزارت تجارت به وزارت بازرگانی را می دهد. سال 1353 
دولت تصمیم می گیرد تا وزارت بازرگانی از وزارت اقتصاد جدا 
شود و فعالیت های بازرگانی مخصوص به خود را در برگیرد. 
در نهایت تیرماه 53 وزارتخانه برای تشکیل به تصویب مجلس 
شورای ملی و در اواخر تیر به تصویب مجلس سنا رسید. پس 
از انقلاب وزارت بازرگانی سال 1359 باری دیگر تشکیل شد 
و ساختار این وزارت با تغییراتی همراه شده و 9 معاونت را 
دربرمی گرفت. سپس در سال 13۷۷ ساختار این وزارت پس 
از سال 1359 باری دیگر با تغییراتی همراه شد تا مطابق با 
رویکرد دولت در همان زمان باشد. سپس در سال 1383 نیز 
تشکیلات وزارت بازرگانی با چهار معاونت و هشت موسسه و 
شرکت وابسته تغییر یافت و سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
آن را تصویب کرده است. سال 138۴ بود که وزیر بازرگانی 
وقت پیشنهاد داد معاونت هماهنگی، توسعه منابع و امور 
مجلس به دو معاونت اداری و مالی و معاونت هماهنگی و امور 
مجلس تبدیل شود و از این رو تعداد معاونت ها به پنج معاونت 

رسیده است.

با تصویب لایحه دوفوریتی در مجلس تاکید شد

وزارت بازرگانی در آستانه تشکیل
      هدف از تشکیل وزارت بازرگانی توسل به واردات برای کنترل قیمت هاست؛ امری که با مبانی اقتصادآزاد درتضاد  است

قالیباف: روسیه نباید به برنامه غرب 
کمک کند

کرمی: »خاک« و »وطن« ما 
ناموس ماست

در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
آغاز نشست علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی، در نطق پیش از دستور خود، در 
واکنش به بیانیه نشست روسیه و شورای 
همکاری خلیج فارس گفت: مجلس شورای 
اسلامی مطالب بیانیه مشترک کشورهای 
حاشیه خلیج فارس و روسیه در خصوص 
جزایر سه گانه ایرانی را قویا رد می کند. 
به همسایگان ایران از جمله روسیه اعلام 
می کنیم که حفظ ثبات و توسعه  اقتصادی 
منطقه تنها بر مبنای رعایت اصول حسن 
همسایگی از جمله احترام به تمامیت ارضی 
کشورمان میسر است. محمدباقر قالیباف، 
ادامه داد: تمامیت ارضی ایران با خون 
صدها هزار تن از پاک ترین و شجاع ترین 
جوانان این آب و خاک حفظ شده است و 
ما در این خصوص با هیچ طرفی مماشات 
نمی کنیم. به علاوه، روسیه که خود قربانی 
توسعه طلبی های ژئوپلتیکی غرب و ناتو و 
در حال نبرد علیه آن است، نباید به برنامه 
بی ثبات سازی  برای  غرب  ژئوپلیتیکی 
خلیج فارس کمک کند، آن هم در حالی که 
ایران تنها ضامن ثبات در خلیج فارس و 
خنثی کننده برنامه های خطرناک غرب در 
این منطقه حساس است. رئیس قوه مقننه 
عنوان کرد: مبنای عمل جمهوری اسلامی 
ایران در سیاست خارجی، تعامل با همه 
دولت های مشروع بر اساس منافع ملی با 
رعایت سه اصل عزت، مصلحت و حکمت 
است بر این اساس امروز ایران و روسیه 
به عنوان دو کشور مهم منطقه، در حال 
طراحی و پیشبرد همکاری در حوزه های 
مختلف بر مبنای منافع مشترک هستند ولی 
همسایه روس ما باید بداند مسیر همکاری 
از رهگذر احترام به خطوط قرمز مردم ایران، 
از جمله تمامیت ارضی و استمرار حاکمیت 
ایران بر جزایر سه گانه تنب کوچک، تنب 
بزرگ و ابوموسی می گذرد. قالیباف تصریح 
کرد: به همگان یادآور می شویم اسناد متقن 
تاریخی گواه تعلق این جزایر به ایران است 
و بیانیه های سیاسی نمی تواند واقعیت های 
تاریخی را مخدوش کند. همسایه روس 
ما بدانند، اکنون که مسیر شمال- جنوب 
یکی از محورهای تجاری مورد توجه آنان 
است، اقتدار ایران در این جزایر، ضامن ثبات 
خلیج فارس در برابر سلطه جویی آمریکایی 
است و توقع ملت بزرگ ایران این است 
که شراکت اقتصادی و راهبردی خود را 
در موضع گیری های سیاسی و رسانه ای 
نیز نشان بدهد که نقش بسزایی در اعتماد 

متقابل ایفا خواهد کرد. 

    با هیچ کس شوخی نداریم 
غلامحسین کرمی، نماینده مردم دشتی 
و تنگستان در مجلس شورای اسلامی در 
جلسه روز یکشنبه ۲5 تیر 1۴۰۲ صحن 
مجلس طی نطقی با اشاره به بیانیه مشترک 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و روسیه 
درباره جزایر سه گانه ایرانی تاکید کرد: به 
دولتمردان روسیه درباره موضع نسنجیده 
آنها درباره خلیج همیشه فارس و جزایر آن 
متذکر شوم که لازم است یکبار با دقت تاریخ 
مبارزات جنوب به خصوص مبارزات مردم 
غیور دشتی و تنگستان به ویژه مبارزات 
شهید رئیسعلی دلواری در مقابل انگلیس 
متجاوز و شهید نادر مهدوی در مقابل 
آمریکای جنایتکار را مطالعه نمایند و بدانند 
که »خاک« و »وطن« ما ناموس ما است و 
در این موضوع با هیچ کس نه شوخی داریم و 
نه هیچ اشتباه سهوی و لفظی را می پذیریم. 
وی در ادامه با اشاره به وضعیت راه آهن 
بوشهر- شیراز گفت: از رئیس جمهوری 
به دلیل سفرهایی که به استان بوشهر داشته 
است، تشکر می کنم و متذکر می شوم که 
بخش مهمی از مصوبات سفرها از جمله 
راه آهن بوشهر- شیراز با وجود موافقت 
رهبری با فروش نفت و تهاتر آن جهت تامین 
هزینه های اجرایی پروژه و قول مساعد 
همه مسئولان، هنوز اقدام مساعدی به 
عمل نیامده است. انتقاد از پاسخگو نبودن 
قانون ساماندهی تجارت مرزنشینی برای 
نیازهای مردم مناطق مرزنشین، درخواست 
توجه به وضعیت کشاورزان از وزارت جهاد 
کشاورزی و همچنین تاکید بر لزوم توجه 
دولت به وضعیت اشتغال جوانان و تامین 
امکانات ورزشی برای آنها از موضوعاتی بود 
که نماینده مجلس در نطق خود مورد مطرح 
کرد. کرمی در پایان از دولت خواست نسبت 
به مهار تورم که برای مردم سختی به همراه 

آورده اقدامات لازم را انجام دهد.
کشف حجاب زیر 
یک درصد است 

بدحجابی موضوعی است که بحث روز نهادهای 
مختلف است. احمد حسین فلاحی نماینده مردم 
همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی ضمن 
تأکید به اینکه کسانی که در جامعه کشف حجاب 
کرده اند، زیر یک درصد هستند، گفت: عدم برخورد 
با این هنجارشکنان و ادامه این روند باعث می شود که 
این افراد جری تر بشوند. کسانی هم که فضا را مساعد 
می بینند به هنجارشکنان ملحق شوند. با ادامه این وضع 
کسانی هم که فضا را مساعد می بینند به هنجارشکنان 
ملحق می شوند. قانون گذاری و قائده مندی جامعه باید 
هرچه سریعتر با اختیار تمام صورت گیرد تا ضوابط در 
جامعه اجرایی شوند. دستگاه مسئول هم موظف به 

پیگیری این کار هستند.

توصیه های 
انتخاباتی 
اصولگرایان

سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه شورای نگهبان با 
وسعت نظر بیشتری در قبال کاندیداهای رقیب عمل خواهد کرد، 
اظهار کرد: در چنین شرایطی رقابت درون جناحی اصولگرایان 
بی معناست چرا که پیروزی جریان انقلابی بسیار دشوار و بلکه 
دست نیافتنی خواهد شد. حجت الاسلام والمسلمین غلامرضا 
مصباحی مقدم طی سخنانی با تبیین دیدگاه و رویکرد کلی جریان 
اصولگرایی درباره انتخابات مجلس، اظهار کرد: اینکه امسال 
رهبری انقلاب موضوع انتخابات را از ابتدای سال مطرح کرده اند، 
نشانه این است که باید تمهیدات و مقدماتی فراهم شود. وی افزود: 
ضرورت دارد زودتر به انتخابات بپردازیم و علتش هم موضوع سطح 
مشارکت مردم است که مهمترین دغدغه است. مشارکت عمومی 
برای نظام همیشه مساله ای راهبردی و حیاتی بوده و هست چون 

نظام، مردم سالار است.


